

H

HIERSO GHISLAINE*Founder of the Sages & Responsables consulting firm*

2014 - She founded the consulting firm SAGES & Responsables

2013 - She is vice-president of the circle of reflection and actions green values

2012 - Knight in the National Order of the Legion of Honor

Ghislaine HIERSO was born in 1957 in Paris (France). Sensitive to social and environmental issues, Ghislaine pursues a double training as an economist and a geographer. She has a PhD in economics from the Research Center on Commodity Markets (1984) and a DEA in Planning and Development of the Sorbonne (1981).

In 1989, she discovered the workings of the parapublic and public sectors by successively integrating the cabinets of the Ministry of Agriculture and Forestry, the Porte-parolat of the Government and Relations with Parliament (Matignon) and the Minister of the Budget. She joined the private sector in 1996, in the consulting company Bio Intelligence Services and then Séché Environnement, a SME specializing in waste management. In 1998, she joined Veolia Environnement, a leader in Environmental Services, where she spent five years as Director of Public Communities and European affairs. In 2014, she created a consulting firm Sages et responsables (Shareholder Strategy, Environmental and Social Governance, Manager) and is Vice-President of the Circle of Reflections and Actions Valeurs Vertes. Specializing in social and environmental issues, Ghislaine works to meet the challenges of the 21st century, which she became aware of through her dual training as an economist

and geographer, her corporate functions and her associative involvement. In addition to her work in the company, Ghislaine is also very involved in the association world, and leads the environmental and social fight, convinced that environmental inequalities are often the corollary of social inequalities. This earned her to be Knight in the National Order of Merit (2001) and Knight in the National Order of the Legion of Honor (2012). A great reward for the President of the French Association of Small Scribblers, the national network of popular education in science and through science since 2013, the administrator of the Association 4D (files and debates for sustainable development) since 2000 or since 2013 the Vice-President of the Circle of Reflection and Actions Valeurs Vertes. She was Deputy Secretary General of the association Action against Hunger and founding member and former Secretary General of the association Emergency Rights. She was Secretary General (2003-2008) then President (2008-2012) of the association OREE. Many responsibilities, a common goal: to meet the challenges of the 21st century. 🌱

H

HIERSO GHISLAINE*Fondatrice du Cabinet Conseil Sages & Responsables*

2014 - Elle fonde le cabinet conseil SAGES & Responsables

2013 - Elle est vice-présidente du cercle de réflexion et d'actions valeurs vertes

2012 - Chevalier dans l'Ordre national de la Légion d'Honneur

Ghislaine HIERSO est née en 1957 à Paris (France). Sensible aux questions sociales et environnementales, Ghislaine poursuit une double formation d'économiste et de géographe. Elle a son actif un Doctorat d'économie du Centre de recherches sur les marchés des matières premières (1984) et un DEA des Sciences de l'aménagement et de la mise en valeur du territoire de la Sorbonne (1981).

Dès 1989, elle découvre les rouages des secteurs parapublic et public en intégrant successivement les cabinets du Ministère de l'Agriculture et de la forêt, du Porte-parolat du Gouvernement et des Relations avec le Parlement (Matignon) et du ministre du Budget. Elle rejoint le privé en 1996, dans la société de Conseil Bio Intelligence Services puis la société Séché Environnement, PME spécialisée dans la gestion des déchets. En 1998, elle rejoint Veolia Environnement leader des Services à l'environnement ou elle est cinq années durant Directrice chargée des collectivités publiques et des Affaires européennes. En 2014, elle crée un cabinet-conseil Sages et responsables (Stratégie actionnariale, Gouvernance environnementale et sociale, responsable) elle est Vice-Présidente du Cercle de Réflexions et d'Actions Valeurs vertes. Spécialiste des questions sociales et environnementales, Ghislaine

travaille à relever les défis du 21^{ème} siècle dont elle a pris conscience par sa double formation d'économiste et de géographe, ses fonctions en entreprise et son engagement associatif. En plus de ses fonctions en entreprise, Ghislaine, également très impliquée dans le monde association, fait feu de tout bois et mène de front le combat environnemental et social, convaincu que les inégalités environnementales sont souvent le corollaire des inégalités sociales. Ce qui lui vaut d'être Chevalier dans l'Ordre national du Mérite (2001) puis Chevalier dans l'Ordre national de la Légion d'Honneur (2012). Une belle récompense pour la Présidente de l'Association française des Petits Débrouillards, le réseau national d'éducation populaire à la science et par la science depuis 2013, l'administratrice de l'Association 4D (dossiers et débats pour le développement durable) depuis 2000 ou encore depuis 2013 la Vice-Présidente du Cercle de Réflexion et d'actions Valeurs vertes. Plusieurs casquettes, un objectif commun : relever les défis du 21^e siècle. 🌱